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РАЗРАБОТКА ИМИТАЦИОННОЙ МОДЕЛИ РЕШЕНИЯ ОПТИМИЗАЦИОННОЙ 

ЗАДАЧИ С УЧЕТОМ ОГРАНИЧЕННОСТИ РЕСУРСОВ 

 

 
Представлено описание разработанного клиент-серверного приложения, которое позволяет находить 

оптимальный план пошива двух видов костюмов, максимизирующий прибыль организации. Данная 

имитационная модель подходит для объектов сферы малых городских организаций, работающих в условиях 

ограниченных ресурсов, например, небольших швейных ателье. В основе разработки лежат такие методы 

математического программирования, как симплекс-метод и генетический алгоритм. Обоснована и доказана их 

эффективность для решения задач, связанных с оптимальным использованием ограниченных ресурсов в 

ситуационном моделировании.  
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DEVELOPMENT OF AN SIMULATION MODEL FOR THE SOLUTION OF AN 

OPTIMIZATION PROBLEM TAKING INTO ACCOUNT THE RESTRICTION OF 

RESOURCES 

 
The description of the developed client-server application is presented, which allows you to find the optimal plan 

for sewing two types of suits, maximizing the profit of the organization. This simulation model is suitable for objects of 

the sphere of small urban organizations working in conditions of limited resources, for example, small sewing ateliers. 

The development is based on mathematical programming methods such as the simplex method and the genetic 

algorithm. Their effectiveness for solving problems associated with the optimal use of limited resources in situational 

modeling is substantiated and proved. 

Key words: simulation model, situational modeling, optimization task, resources, mathematical model, simplex 
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